

Resposta a la Ciutadania del PSC al Ple de 20/05/09

Registre 6384

Samuel Collado Ruiz

L'alumnat i famílies de l'IES La Mallola, en representació de tots els joves d'Esplugues, demanem a l'equip de govern del nostre Ajuntament quines mesures prendrà davant els fets que van patir dues companyes del nostre institut el darrer 9 de maig a la discoteca Young Cherry.

També sol·licitem als altres partits polítics: PP, ICV, CiU i ERC que diguin si pensen fer alguna cosa al respecte.

Nosaltres demanem:

1. El tancament de les discoteques que controla l'acusat.
2. Que el violador no pugui sortir de la presó amb fiança.
3. Que si li apliqui la pena màxima de presó.

Tot i que sabem que no és competència municipal volem que el Ple s'impliqui i aconseguixi que les autoritats competents controlin i investiguin el funcionament d'aquestes discoteques perquè s'hi infringeixen moltes normes, com ara: fumar, vendre alcohol a menors d'edat, subministrar drogues, deixar entrar a joves que no tenen l'edat mínima i abusar de menors.

Resposta de la Sra. Alcaldessa

Des del grup municipal socialista, efectivament, ens sumem a aquesta condemna unànime de la resta que grups que ens han precedit en l'ús de la paraula, i a nosaltres en aquest ple se'ns demana que expliquem quines mesures podem prendre. Nosaltres entenem en aquest cas que no les prenem exclusivament com a equip de govern, sinó que ho fem com a Ajuntament, i per tant estic convençuda que els cinc grups municipals, de manera unànime, les impulsem.

Voldria ser rigorosa en les meves afirmacions perquè és veritat que cada dia, cada hora podria dir, tenim notícies noves i notícies afegides, i per tant, com dic, m'agradaria ser rigorosa en el que dic i no equivocar-me, però són quatre les línies en les quals estem treballant actualment. Una és, primer, recorden vostès que nosaltres vam aprovar, tenim un acord de ple que deia que en els casos de violència masculista, podia ser violència de gènere, podia ser en aquest cas una violació o una agressió sexual, ens personaríem com a acusació. No sé si l'acord deia exactament acusació particular, però això no pot ser perquè no som part i per tant, si això és el que diu l'acord l'haurem de revisar, però està clar que si no és com acusació particular ho farem com a acusació popular.

També és veritat que podem, de moment, tenir dificultats, perquè això ja ho volíem fer avui mateix, perquè està sota secret de sumari, i si està sota secret de sumari de moment no tenim ni tan sols el número d'expedient o d'instrucció, no sé ben bé com es diu, per poder portar a terme i executar i materialitzar avui mateix aquesta acusació popular. Si no és ara serà en endavant, però serà.

L'altra és que hem fet arribar avui mateix en registre de sortida a la Ministra d'Igualtat, la Sra. Bibiana Aído, una carta que relata els fets, i també li demanem que dintre de les seves competències pugui actuar. Sabem que fa unes setmanes també va sortir un tema que no té res a veure, però era un tema també d'una discoteca en què subhastaven unes noies, crec que vostès saben de què va, i nosaltres pensem que dintre de les possibilitats i de les competències, doncs si ens pot donar un cop de mà doncs que ens el doni.

De la mateixa manera, si convé fer-lo amb altres instàncies, així també ho farem, però aquest és un ministeri que se'n cuida exactament d'això, i per tant ho haurem d'estudiar i podem decidir en aquest ple què més podem fer en aquesta línia de parlar amb d'altres.

Efectivament, també he començat a parlar amb l'Ajuntament de Barcelona perquè se'ns demana el tancament de les discoteques o dels espais on fan festes d'aquest tipus. És veritat que el presumpte violador no és el propietari, que pensàvem en un primer moment que sí, no és el propietari del local, i per tant jo penso que... Això ara evidentment s'estan instruint les diligències, s'està investigant, i per tant, el que hem de fer és que s'investigui tot, al presumpte violador i també als propietaris, per saber si tenien connivència i coneixement d'aquests fets en un local que era d'ells, per tant, nosaltres estarem, tot l'Ajuntament estarà a sobre perquè aquesta investigació vagi fins al final i en tots els sentits.

Aquesta és la tercera cosa o el tercer element en què nosaltres també treballarem. Ho fem de moment, hem parlat amb la Regidora de Districte, la Sra. Imma Moraleda, que ens ha donat més o menys la informació que nosaltres teníem. Aquesta persona, ara mateix, està a la presó sense fiança, per tant sense possibilitat de sortir, i hem d'esperar a què, com deia, la investigació i la instrucció avanci.

I per últim, el que nosaltres sí que ja podem fer directament des de l'Ajuntament és oferir el nostre circuit, la nostra atenció psicològica, atenció diversa i intervenció en un cas d'aquest tipus. El col·lectiu professorat i el col·lectiu també de l'alumnat, que sabem que està molt afectat, com no podria ser d'una altra manera, com també nosaltres ho estem, de manera que aquestes són les quatre línies, treballar per al tancament i per la investigació de tot.

En aquest cas directament hem parlat amb la Ministra, així ens ho va demanar el Director, jo crec que és important també dir-ho, no va ser tant una iniciativa sinó el mateix Director de La Mallola, el Sr. Arcadi Cirera així ens ho va demanar i nosaltres ràpidament, però penso que potser aquí no s'ha d'esgotar, que també hem de parlar amb altres vies, interlocucions o administracions. el tema, com dic, de la nostra intervenció, i per últim, bé, el tema de la personació,

que tot està preparat i tots necessitem que, o s'aixequi el secret de sumari per poder ja materialitzar aquesta personació o veure com es desenvolupa.

En qualsevol cas jo crec que podem estar permanentment informats, i jo crec que si vostès estan d'acord i no tenen alguna cosa a afegir, i si la tenen a afegir la poden afegir, jo crec que ara és el moment, i llavors, si no tenen res a afegir, faríem ara un recés, baixem, si més no jo demanaria que tots els portaveus em puguin acompanyar, i la resta de regidors, en la mesura que creguin possible o convenient, o com ho pensin millor, i a partir d'aquí penso que serà un recés de 5 minuts, iniciarem de nou el ple en el punt exactament en què l'hem deixat.

Registre 6352

Francisco Felipe Rodríguez

Queremos agradecer a este Ayuntamiento, la subvención concedida a esta Asociación para el año 2009 de 154,50€ para el mantenimiento del local, ya que el año anterior nos fue denegada.

Gastos anuales de mantenimiento del local de ésta Asociación:

Impuesto contribución de Esplugues	355€
Impuestos Metropolitana de Barcelona	60€
Agua	300€
Electricidad	220€
Teléfono (no podemos pagarlo)	0€
Seguro obligatorio	180€
Conservación	60€
Gastos de oficina	75€
Total año	<u>1.250€</u>

Preguntas

1.-¿ Quien paga al resto de Asociaciones de Vecinos de Esplugues estos gastos?

2.-Si estos gastos o parte de ellos son subvencionados por este Ayuntamiento al resto de asociaciones ¿por qué a Finestrelles no?

3.- ¿Con la subvención de 154,50€ en dos años, tenemos que ceder el local a las campañas electorales?

4.- Agradeceríamos a los partidos políticos que hiciesen las preguntas que consideren oportunas en sus ruegos y preguntas.

Nota: Entregar copia de este escrito a todos los partidos políticos.

Respecte al tema que aquesta seu de l'associació s'utilitza com a local electoral no depèn de l'Ajuntament sinó que la designació la fa la junta electoral

de zona, que és l'organisme encarregat de designar els locals electorals i per tant aquí, en aquest tema, nosaltres no entrarem.

En realitat van demanar un ajut per un total de 500 euros per a l'any 2009, i és veritat que s'han atorgat 154,50 euros. No obstant, nosaltres estudiarem i veurem quina és la situació, quines són les despeses, i estudiarem el cas.

Registre 6378

Eulàlia Herranz / Núria Roig

Elisabeth Millà / M^a Teresa Carbonell

Jordi Raventós

Aviat farà un any, concretament el mes de juliol, que va ser aprovat inicialment el projecte de ROM.

Les persones signants vam presentar unes al·legacions, el termini de les quals acabava a principis de setembre. Al cap de tres mesos aproximadament vam mantenir una conversa amb el portaveu del PSC on s'ens va detallar el resultat de les nostres al·legacions; fins i tot després vam mantenir una altra conversa amb els portaveus de tots els grups municipals.

A nosaltres ens va semblar imminent l'aprovació definitiva del ROM. Com és que ja han passat uns quants mesos i encara no s'ha portat a ple per a la seva aprovació definitiva? En quin estadi es troba?

Durant l'exposició pública es van fer una sèrie d'al·legacions, que es van analitzar totes i cadascuna, recollint algunes d'elles a la nova redacció del text del reglament la forma en què havien estat plantejades, i d'altres el fons, modificant lleugerament el redactat. Altres al·legacions no es va estimar oportú incorporar-les.

Això ho vam portar al ple del 18 de febrer, i a petició en aquest cas del portaveu del PP, que van secundar els demés grups, concretament la Sra. Isabel Puertas d'Iniciativa i el Sr. Pons, el Sr. Figueras en aquest tema va quedar al marge en el sentit que ell volia l'aprovació, doncs el que es va determinar va ser deixar-ho damunt la taula. L'argument que en aquells moments es va donar per part del Sr. Ortega era que s'havia de discutir alguns punts concrets que havien portat algun conflicte en els darrers dies.

Bé, estem en això, acabant d'afinar aquests petits punts que han estat motiu de discrepància, a veure si ens posem d'acord i som capaços de presentar el ROM per a la seva aprovació.

Resposta de la Sra. Alcaldessa:

Bé, crec que s'han d'aclarir algunes coses. Aquí no és debat – discussió, discussió – debat – aprovació – discussió – debat – debat – aprovació – discussió, torna a discutir i torna a discutir. No, aquí es va fer una aprovació

inicial per unanimitat, i hi havia un ple que en el seu ordre del dia contemplava l'aprovació definitiva, perquè s'ha de donar un temps d'exposició pública i tens al·legacions, i això és el que va passar, per tant, a la tardor hi va haver una aprovació per unanimitat. Mira, això se l'ha deixat el Sr. Figueras, curiosament s'ho ha deixat. Debat – debat – preguntes, però s'ha deixat l'aprovació per unanimitat inicial, com ha de ser aquí en el ple.

Per tant, aquest temps, les al·legacions s'han estudiat, com molt bé diu la Sra. Ibáñez, s'han estimat parcialment, no totes però parcialment s'ha fet així, i hi havia un ple, el ple de febrer, que incloïa en el seu ordre del dia l'aprovació definitiva, i vostès ens van demanar deixar-la sobre la taula, si no ara mateix estaria aprovada, aprovació definitiva, estaria aprovada, ho torno a repetir.

Però diguem les coses com són, només demano això. Van sortir dubtes, els grups, la resta de grups ens van demanar deixar-la a sobre la taula i així ho vam fer, i per tant, fins aquí, si no està aprovat és perquè els grups de l'oposició ens van demanar no aprovar-lo. I atenent aquests dubtes jo crec que també el temps ens ajuda a aclarir-nos i arribant a consensos vam decidir deixar-lo, a petició de vostè, a sobre de la taula.

I per tant, fa unes setmanes, la junta de portaveus li va demanar al nostre portaveu que jo pogués assistir a una part de la reunió, per poder acabar de parlar. En aquell moment els portaveus presents eren el Sr. Figueras, la Sra. Puertas, que ara no hi és aquí, i el Sr. Ortega. Jo entenc que el grup en aquells moments, pel que sigui, el grup de Convergència i Unió, no va poder assistir, no tinc perquè entrar, i llavors, allà sembla ser que vam coincidir en quina orientació li podíem donar, i és el que jo entenc, aquest és l'acord. A partir d'aquí, si estem d'acord, si aquella és l'orientació definitiva en què tots estem d'acord, doncs jo no veig tampoc cap motiu, cap impediment, cap obstacle perquè en el proper ple, d'acord amb el que vam parlar, es pugui aprovar de manera definitiva.

Registre 6350

Francisco Felipe Rodríguez

Delante del colegio Isabel de Villena y sobre la acera, aparcen las motos en batería, impidiendo el paso de los peatones. En las horas de entrada y salida del colegio, los peatones tienen problemas para pasar por ambas aceras.

¿Es normal que las motos aparquen sobre la acera y justo enfrente del colegio? (No hay señalización que lo autorice)

¿Tienen prevista alguna zona de aparcamiento de motos?

¿No pueden sustituir dos plazas de coches para aparcamientos de motos?

S'ha previst instal·lar, properament, entre quinze i vint places de motocicletes a la calçada properament.

Registre 6351

Francisco Felipe Rodríguez

Hace varios días, un camión de gran tonelaje quedó bloqueado entre los árboles y los coches de la c/ Francesc Romeu y Casal de Sant Jordi, un problema que se repite con frecuencia, ocasionando problemas de circulación y vecinos bloqueados.

¿Podrían estudiar la prohibición de la circulación de los vehículos de grandes volúmenes y tonelajes por las calles: Francesc Romeu, Casal de Sant Jordi y Av. Ahrensburg?

¿Se podría poner en la entrada c/ San Juan de Dios, una indicación a los vehículos de gran tonelaje que por despiste salen de la Ronda y la Autopista?

No hi ha cap mena d'inconvenient, al contrari, estudiarem les qüestions que ens planteja.

Registre 6377

Elisabeth Millà

Ahir diumenge 17 de maig, pels volts de les 4 de la tarda, tot estant asseguda en la terrassa d'un bar que hi ha situat just davant la parada del tramvia "Pont d'Esplugues" vaig presenciar uns fets intolerables.

Dos nois joves, molt joves, magrebins, van ser agredits brutalment, amb tota la impunitat possible i a ple carrer (especialment un d'ells) per part d'un dels dos guàrdies de seguretat del tramvia. Les persones que érem allà, vam sortir en defensa del jove que va rebre un cop de puny a la cara, va ser agafat pel coll mentre era agredit amb la porra i va rebre també cops al tòrax. Totes aquestes agressions van deixar marcat físicament al noi. (Sembla ser que viatjaven en tramvia sense haver pagat el bitllet). Va aparèixer la policia local i també els mossos d'esquadra. Un responsable del tramvia, que no era cap dels vigilants, va ser qui els va avisar i a qui primer de tot van prendre declaracions. Aquest senyor no va dir tota la veritat dels fets que realment van passar a l'andana del tramvia. Als testimonis ens van prendre les dades així com als dos nois. A aquests la policia local els va recomanar que es fessin visitar per un metge i que anessin a posar una denuncia. No sé si això s'ha acabat produint, però el que sí que sé és que aquest guàrdia de seguretat del Tambaix no és el primer ni el segon conflicte que té d'aquestes característiques, com així ens va fer saber posteriorment un dels mossos que eren presents.

No sé si aquest fet el coneixíeu, però no es pot permetre que per no pagar el bitllet es rebi una pallissa, i no pot ser que a la nostra ciutat passin aquestes coses.

L'Ajuntament com a tal pot fer alguna cosa per que persones com aquest guarda de seguretat siguin sancionats per aquestes agressions i deixin de fer aquesta feina?

La pregunta relata i coincideix amb el comunicat policial dels fets que es van produir el dia indicat a l'hora indicada en aquesta parada del Trambaix. Específicament sí que és veritat i ho diu que els agents de la policia local que van actuar van informar i recomanar als joves que presumptament havien estat agredits que anessin a curar-se i amb el comunicat facultatiu anessin després a presentar denúncia policial.

En principi la tipologia dels fets produïts requereix la denúncia de la víctima, la qual cosa ja s'ha produït. També sabem que ha anat de testimoni una de les persones que va veure com passaven els fets, per tant, en aquest context, i donat que els agents de policia no van ser testimonis d'allò que va succeir, en aquests moments es compta amb el testimoni de les persones que van veure el que va passar. Aquest tema està en seu judicial, que és qui ha de determinar les responsabilitats de cadascú, les que siguin.

Registre 6379
Lluïsa Morera

La resposta que em vau donar el passat Ple sobre el tema de la mina de les monges és textualment:

“Bé, torno a dir que és un problema de manca de finançament per dur a terme aquesta actuació, de la mina de les monges..... És un tema que està previst, però en aquests moments no té finançament.”

Juntament amb la resta de la resposta fa entreveure que s'ha elaborat un projecte a partir del qual s'arriba a la conclusió que les despeses que comporta no es poden assumir en aquest moment.

De quants diners estem parlant?

Parlem de diverses obres com són les de realitzar un pou de registre a la mina, realitzar una inspecció de la mina per tal de determinar les causes exactes del problema, i permeabilitzar una claveguera que circula per damunt de la mina, i el cost aproximat de les obres seria de 18.600 euros, més iva, aproximadament. És un tema, com hem comentat, de disponibilitat pressupostària.